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Van het bestuur
Alle publieke activiteiten helaas opgeschort

Lokale politiek in tijde van Corona

Het coronavirus heeft het land een tijd 
lang volledig tot stilstand gebracht. Al-
lemaal hebben we daarmee te maken. 
Gelukkig gaat het zeer langzaam een 
beetje beter al blijft het oppassen ge-
blazen. Wij zijn trots op onze inwoners 
die samen de verspreiding van het 
virus door het opvolgen van de maat-
regelen hebben beperkt. Samen staan 
we sterk. Dat is gebleken.

Onze gedachten gaan uit naar de 
mensen die naasten hebben verloren 
aan dit virus of zelf ziek zijn geworden. 
Ook naar alle mensen die op een an-
dere manier hard zijn getroffen, zoals 
de winkeliers, horeca, kleine zelfstan-
digen, sportscholen, recreatiesector, 
teveel om op te noemen. Velen zullen 
een beroep moeten doen op een 
vangnet, een vangnet waar de ge-

meente mede voor moet zorgen. Onze 
fractie zit daar bovenop. Een gerust-
stellend idee. De werkzaamheden van 
de fractie en het bestuur gaan in deze 
moeilijke tijd gewoon door. Fractie en 
bestuur zijn altijd bereikbaar.

Onze partij heeft alle publieke acti-
viteiten opgeschort. Gewerkt is aan 
mogelijkheden om elkaar digitaal te 
treffen.  Het partijbestuur heeft een 
tijdelijk reglement ontwikkeld waar-
door digitaal gehouden algemene 
ledenvergaderingen rechtsgeldig zijn. 
In de maand juni zullen we een digitale 
algemene ledenvergadering houden 
om de jaarrekening en -verslag 2019 
goed te laten keuren. T.z.t. ontvangt 
ieder lid daarover een mail. De fractie 
publiceert regelmatig op de sociale 
media en de website om jullie op de 
hoogte te houden van hun activiteiten.  
Deze Rode Jet draagt daaraan ook bij.

Landelijk is het partijbestuur bezig 
met de voorbereidingen voor de 

komende tweede kamer verkiezingen. 
Een onderdeel daarvan is het schrijven 
van een verkiezingsprogramma. Het 
aardige dit keer is dat ze  ideeën opha-
len bij leden en niet-leden en de vorm 
is daarmee denken wij  in het huidig 
tijdsgewricht - welke maatschappij wil-
len we straks na de coronacrisis zijn - 
een erg leuke. Per afdeling zochten  ze 
een trekker die 10 leden wil aanzoeken 
die 5 niet-leden vanuit hun netwerk 
betrekken waarvan ze weten dat die 
een goed verhaal/goede ideeën heb-
ben die bij ons passen. In Middelburg 
is de fractie de trekker en heeft inmid-
dels leden en niet-leden benaderd. 

Eerder schreven we een brief met de 
oproep Kijk naar elkaar om met de 
oproep elkaar te helpen als dat nodig 
is. Fractie en bestuur herhalen de toe-
zegging dat we bereid zijn onze leden 
en hun familie te helpen als er een 
hulpvraag is en er is niemand waarbij u 
terecht kunt.  l

Door Jeroen Louws

Sinds ons land begin maart hard 
geraakt is door de corona-crisis, is ook 
de politiek op zijn kop gezet. In Den 
Haag regeert crisis-premier Rutte, 
op lokaal niveau bepaalt het college 
en soms zelfs de veiligheidsregio in 
belangrijke mate welke maatregelen – 
moeten - worden getroffen. Wat is de 
rol van de gemeenteraad dan en hoe 
loopt dat in Middelburg?

In Middelburg is het relatief snel gelukt 
om de rol van de raad als controle-
rende macht te herstellen. Weliswaar in 
lastige omstandigheden, maar in Mid-
delburg moeten we na het volgen van 
een webinar van Centrum voor Lokaal 
Bestuur niet mopperen, begrijp ik wel 
inmiddels. Na een paar weken is er een 
wekelijks bijpraatmoment voor de frac-
tievoorzitters met het college gestart, 
er is een wekelijkse nieuwsbrief én de 
commissie- en raadsvergaderingen zijn 
– online via de webcam – al snel weer 
‘gewoon’ gehouden. Ter vergelijking: in 
Vlissingen werd er lang beperkt fysiek 
vergaderd met één vertegenwoordiger 

per fractie. En ook talloze andere lokale 
besturen waren deels buitenspel gezet.

Is dan alles hosanna? Nee, natuurlijk 
niet, want de hele crisis legt toch een 
grote druk op de lokale politiek. Mag 
je iets vinden van een VRZ-maatregel 
als het sluiten van de skatebaan? Wat 
doe je met besluiten als het weghalen 
van fietsbeugels in de binnenstad van-
wege de veiligheid van het winkelende 
publiek. Afgelopen maanden leren dat 
door de noodzaak van snelle uitvoering 
soms de tijd ontbreekt om alles in de 

raad te bediscussiëren. Soms gaan we 
er ook gewoon niet over. Met controle 
achteraf kunnen we het college ook 
aanspreken op maatregelen in corona-
tijd.

Tegelijkertijd is er na de afhankelijke 
terughoudendheid in de gemeen-
teraad, ook wel noodzaak om soms 
gewoon politiek te bedrijven. Komen 
er in Middelburg geen kinderen in pro-
blemen door hun situatie thuis? Is ons 
college bereid om ook geld te stoppen 
in steun voor de culturele sector? Hoe 
solidair zijn we in het vluchtelingen 
vraagstuk aan onze EU-grenzen? Met 
schriftelijke vragen, moties etc. probe-
ren we het college de goede dingen te 
laten doen.

En hoe ga je in die moeilijke omstan-
digheden om met complexe politieke 
dossiers als het zorgdomein? Waar veel 
gemeente alleen de hamerstukken be-
handelen, kan dit heikele dossier niet 
blijven liggen. Gelukkig is de heringe-
richte raadzaal weer open, dus gaat 
ook de behandeling hiervan gewoon 
door.  l

Fractievoorzitter Jeroen Louws 
probeert samen met collega Wilfried 
Boonman (VVD) een beeld te krijgen 
van de corona-maatregelen van het 
college in de binnenstad



Over kansen en zorgen… 

Het mantra van de marktwerking

Door Saskia Szarafinski

‘De corona-crisis is ook een kans om 
te bedenken wat we anders willen 
doen!’ Aan het woord is Anita Pijpe-
link, sinds de provinciale verkiezin-
gen vorig jaar onze gedeputeerde. 
In haar portefeuille Kunst- en cultuur, 
natuur, water en klimaatadapta-
tie. Onderwerpen met voldoende 
urgentie om je druk over te maken, 
maar voorlopig wel vanachter een 
laptop, net als de meeste thuiswer-
kers. Toch, ze maakt zich zorgen over 
het klimaatakkoord, dat nu in de 
ijskast staat. Hoe zorgen we voor een 
goede verhouding tussen natuur en 
de mens.

‘Ik blijf een hoopvol mens, als je over 
de stikstofcrisis, de klimaatverande-
ring denkt, dan is dat zo groot, bijna 
verlammend. Maar de bewustwor-
ding bij mensen is groeiende, dat is 
een begin’. Ze noemt de onderzoe-
ken naar het verband tussen lucht-
kwaliteit en ziektes als corona. Ook 
in Zeeland hebben we gebieden 
waar de fijnstof problematisch is. 
De beschikbaarheid van zoet water 
en de waterkwaliteit hebben haar 
aandacht. ‘Ik kan dingen veranderen, 
dingen doen die van betekenis zijn’!

Kunst- en cultuur hebben het moei-
lijk in deze crisis, Anita’s grootste 
zorg is enerzijds het voortbestaan 
van cruciale organisaties, anderzijds 
dat we allemaal veel missen momen-
teel. ‘We hebben cultuur nodig, van 
het kleinste museum in de provincie 
en de fanfare in het dorp  tot de vijf 
thema-musea en Productiehuis Zee-
landia. De plannen van de minister 
gaan uit van een 300 miljoen voor 
de sector, met cofinanciering door 
provincies en gemeente.

‘De discussie met de minister gaat 
over specifieke Zeeuwse zaken: we 
zijn een arme provincie vergeleken 
met andere. Gemeenten hier heb-
ben, meer dan gemiddeld, financi-
ele problemen door de zorgkosten. 
En bovendien, de meeste voorzie-
ningen zijn bovenlokaal, dus hoezo 
cofinanciering door gemeenten?’ 
Anita kan zich boos maken over het 
onbegrip over onze specifieke pro-
blemen. ‘Zeeland is afhankelijk van 
toerisme, het festivalseizoen valt dit 
jaar weg en dat maakt organisaties 
heel kwetsbaar. En daardoor staat 
de leefbaarheid voor onze inwoners 
ook onder druk, net als een aantrek-
kelijk vestigingsklimaat’. Ze is strijd-
baar en ook via video verbindingen 
kun je de belangen van Zeeland 
over het voetlicht brengen. Dus blijft 
ze hard werken, voor Zeeland en: 
‘voor onze sociaaldemocratische 
idealen, want ik geloof dat we op 
alle denkbare thema’s een mooie 

missie hebben en een opdracht te 
vervullen!’  l

Door Eric Lameijn

Natuurlijk is deze crisis nog niet 
over. Sterker nog, het eind is nog 
niet in zicht. Tegelijkertijd is het 
goed om na te denken over hoe we 
met elkaar, ons land en onze wereld 
omgaan in de periode die ooit aan 
het eind van deze crisis gaat begin-
nen. Persoonlijk denk ik dat we in 

deze periode allemaal uitvinden wat 
écht belangrijk is en wat we écht 
missen. Het samenzijn met dierba-
ren ligt daarbij voor de hand. Maar 
minstens net zo belangrijk: zekerhe-
den in het leven. En die zekerheden 
staan onder druk. Het antwoord 
op falende marktwerking zou wat 
mij betreft nooit ‘meer marktwer-
king’ moeten zijn. Zeker wanneer er 

overheidssteun in het spel is moeten 
we gaan voor het behouden van 
zekerheden – en niet toestaan dat ze 
afgebroken worden.
Nu we zien hoe belangrijk sommige 
organisaties, bedrijven en hele be-
roepsgroepen voor ons land zijn, is 
dit hét moment om waardering om 
te zetten in beloning. Een applaus 
voor zorgpersoneel is natuurlijk      

Zeeuwse cultuursector loopt 4,3 
miljoen mis door de coronamaatre-
gelen, de provincie wil een stimule-
ringsfonds oprichten. Anita Pijpelink: 
‘De verwachting is dat slechts enkele 
instellingen in Zeeland profijt heb-
ben van de landelijke steunmaatre-
gel. We doen de Staten een voorstel 
om een eigen fonds op te starten en 
gaan gemeenten en bedrijven actief 
benaderen om het fonds aan te vul-
len. Het geld moet vooral ingezet 
worden om musea en evenementen 
anderhalvemeterproof te maken. 
Denk bijvoorbeeld aan het reguleren 
van bezoekersstromen door ticket-
ing of het aanbrengen van looprou-
tes. Ook willen we samenwerking 
stimuleren, bijvoorbeeld met de 
toeristische sector’.  (bron: Omroep 
Zeeland, 20 mei 2020)



Contactgegevens
Contact bestuur: Aty Harwijne  
(06-15074808 – aty.harwijne@zeelandnet.nl) 
Contact fractie: pvdamiddelburg@gmail.com 
Ombudsteam Walcheren: 0658932232 - 

pvdaombudsteamwalcheren@gmail.com 
Website: www.middelburg.pvda.nl
Facebook:  
www.facebook.com/PvdAMiddelburg

Colofon
Redactie: Jeroen Louws, Saskia Szarafinski en 
Eric Lameijn.
De Rode Jet verschijnt 4-5 keer per jaar. 

Heb je vragen of tips voor onderwerpen, 
stuur een mail naar elameijn@live.nl.

Onbekende bekende stelt zich voor:
 Sylvestro Lorello
Veel Middelburgse leden zullen 
hem door de huidige situatie nog 
niet hebben ontmoet. Toch is ons 
‘nieuwe’ lid Sylvestro Lorello (30) 
na zijn verhuizing naar Middelburg 
de afgelopen maanden al gepro-
moveerd tot fractieondersteuner 
én commissielid. Hoog tijd om hem 
eens even aan u voor te stellen.

Nieuw voor ons, maar zelf niet 
onbekend in deze regio…
“Ik ben een geboren Limburger 
maar op mijn negende naar Zou-
telande verhuisd. Tot mijn studen-
tentijd heb ik daar gewoond en in 
Middelburg ook in de Elzenlaan 
op de CSW gezeten. Op school is 
mijn interesse voor politiek ontstaan 
door de deelname aan het nationale 
jeugddebat.”

Politiek is je dus niet met de pap-
lepel ingegoten?
“Nee, thuis werd er wel over maat-
schappelijke onderwerpen gespro-
ken. Mijn interesse werd gewekt 
omdat ik debatteren erg leuk vond. 
Omdat ik behoefte had om er meer 
mee te doen en ik me erg kon 
vinden in het gedachtegoed van de 
PvdA, heb ik me op mijn veertiende 
bij de Jonge Socialisten gemeld.”

En flink actief geworden…
“In een klein gewest als Zeeland wa-
ren destijds nog geen twintig JS’ers. 
Ik was al snel voorzitter en heb 
een aantal jaren activiteiten helpen 
organiseren en deelgenomen aan 
bijeenkomsten in het land. Ook was 
ik lid van het presidium van JS lan-
delijk. In Veere ben ik in de afdeling 
ook actief geworden als fractieon-
dersteuner en op de kandidatenlijst 
voor de gemeenteraadsverkiezingen 
geplaatst.”

Waarom dan geen politieke car-
rière?
“In campagnetijd bleek de com-
binatie met studeren op de Eras-
mus Universiteit in Rotterdam niet 
haalbaar. Ik reisde heen en weer om 
de woonplaats in gemeente Veere 

te houden, maar 5 uur ’s ochtends 
opstaan brak me al snel op.”

Maar wel actief gebleven?
“Tijdens mijn studie in Rotterdam 
heb ik ondersteunende werkzaam-
heden voor de Rotterdamse fractie 
gedaan, bv. rond een museumdepot 
van Boymans Van Beuningen. Een 
poging om in de raad te komen 
mislukte daarna door de desastreuze 
verkiezingen van 2010. Na mijn stu-
die ben ik in Pijnacker gaan wonen, 
maar daar ontbrak de binding met 
de omgeving.”
Maar in Middelburg nu wel met-
een actief?
“Mijn lang gekoesterde wens was 
ooit naar Zeeland terug te keren, 
alleen dat is veel sneller gegaan dan 
gedacht. Toen ik hier als ‘nieuw’ lid 
een handgeschreven briefje van Jan 
in de bus vond was de interesse snel 
weer gewekt.”

En nu de Middelburgse politiek in?
“Ik heb zeker ambities, zou ooit 
graag wethouder worden. Maar de 
komende jaren eerst maar eens wat 
meer een beeld van de fractie en 
Middelburgse politiek vormen. De 
eerste kennismaking smaakt naar 
meer.” l

Vervolg: Het mantra van de marktwerking
prachtig – aan de andere kant heeft 
jarenlang liberaal beleid gezorgd 
voor grote tekorten in die sector. 
Datzelfde geldt voor het onderwijs, 
waar basisschoolleraren al jaren 
vragen om een eerlijker beloning. 
En wat dachten we van het milieu? 
Inwoners in India kunnen voor het 
eerst in vele jaren de blauwe lucht 
weer zien. En de Himalaya. De CO2-
uitstoot is in bepaalde regio’s bijna 
volledig verdwenen. Zelfs de lucht in 
Zeeland is schoner dan ooit.

We merken nu wat écht belangrijk 
is – en ook wat we wél en niet kun-
nen missen in het leven. Laten we 
daar als partij in alle niveaus aan 
werken. Van het helpen van mensen 
die werkloos zijn geraakt in de eigen 
gemeente tot het ondersteunen 
van kleine zelfstandigen in deze 
economisch zware tijden. En van 
het ondersteunen van de kunst- en 
cultuursector tot het bevorderen van 
duurzame energie. Laten we samen 
het mantra van de marktwerking 

doorbreken om na deze crisis een 
zekerder toekomst op te bouwen. l

Het Paars kabinet van Wim Kok krijgt 
vaak de schuld van de doorgescho-
ten marktwerking in Nederland. Lees 
op de website de recensie die oud-
bestuurslid Jan Janse schreef over de 
bibliografie van onze oud-premier: 
‘Wim Kok 1: Voor zijn mensen 
1938-1994’. Zie middelburg.pvda.nl/
nieuws/wimkok/


